
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders 
 
Haren, 3 maart 2022 
 
 
Onderwerp: Publicatie van het boek “Het verzet van Haren” 
 
Donderdagmiddag 3 maart 2022 mocht burgemeester Koen Schuiling van de gemeente Groningen het 
zojuist gepubliceerde boek ‘Het verzet van Haren’ ontvangen uit handen van de auteurs, Jan R. Lunsing en 
Priscilla Zetstra- Van der Woude. Dit boek vertelt nauwkeurig en gedetailleerde de geschiedenis van de 
herindeling van de gemeente Haren, waar onze partijen (Stadspartij, 100% Groningen, Algemeen Ten Boer 
en Gezond Verstand Haren) altijd fel tegen waren, omdat wij tegen een gedwongen herindeling zijn. 
Temeer omdat een meerderheid van de Harense bevolking zich duidelijke tegen deze herindeling heeft 
uitgesproken. De herindeling is inmiddels een feit, ook de angsten die de dorpen hiervoor hadden (hogere 
lasten, afstand van het bestuur) zijn inmiddels bewaarheid. Ondanks dat wij de geschiedenis van dit dossier 
als geen ander kennen zijn wij toch zeer verbaasd over één feit in dit boek (*), dat wordt ondersteund door 
de afdeling voorlichting van de Raad van State. Hierover heeft de Stadspartij 100% voor Groningen een 
aantal vragen. 
 
1. Bent u bekend met het boek Het Verzet van Haren? 
2. Bent u bekend met het feit dat de Raad van State het eerste wetsvoorstel waarin een lichte 

samenvoeging werd voorgesteld heeft teruggestuurd naar de ministerraad omdat een lichte 
samenvoeging niet mogelijk was als een van de betrokken gemeenten het niet eens was met die 
samenvoeging? 

3. Bent u ermee bekend dat de toenmalig minister Plasterk het wetsvoorstel toen heeft aangepast naar 
een wetsvoorstel voor reguliere herindeling? 

4. Bent u ermee bekend dat het nieuwe voorstel hierna door de Raad van State NIET meer is getoetst op 
andere criteria waaraan een herindelingsvoorstel hoort te voldoen, zoals bijvoorbeeld het criterium dat 
bij het open overleg naar meerdere oplossingen moet worden gekeken? En bent u ermee bekend dat 
er in het geval van Haren bij het open overleg maar naar één oplossing is gekeken? 

5. Hierdoor is een wet aan de Kamers voorgelegd zonder een VOLLEDIG advies door de Raad van State en 
is de herindeling door de Kamers vastgesteld op basis van een onvolledig wetsvoorstel. Om dezelfde 
reden werd de herindeling van de gemeente Landgraaf teruggedraaid door minister Ollongren. Bent u 
het met ons eens dat dit niet conform wet- en regelgeving is en dat dit voor de Harenaars wel een hele 
zure appel is om door te bijten?  

6. Stadspartij 100% voor Groningen vindt dat dit een dusdanige omissie in het wetsproces is dat hier snel 
onafhankelijk onderzoek naar moet worden gedaan. Bent u bereid als college dit voorstel te steunen? 

7. Bent u het met ons eens dat Haren, Onnen, Glimmen en Noordlaren hier onrecht mee is aangedaan en 
wij voor onze inwoners moeten opkomen? 

8. Bent u bereid om het kabinet op te roepen dit onafhankelijke onderzoek in te stellen?  
 
De fractie van Stadspartij 100% voor Groningen ziet uw antwoorden graag tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 



 

 

 
Amrut Sijbolts 
Fractievoorzitter Stadspartij 100% voor Groningen 
 
 
*) Bron: het verzet van Haren, blz 173, Terzijde: Verbijsterend eenvoudig….waarom heeft de Raad van State bij Haren niet ook 
geconcludeerd dat het open overleg onjuist is uitgevoerd? Ook bij Groningen, Haren en Ten Boer werd er slechts één optie 
besproken. Was het omdat Haren naast het open overleg ook onderzoek deed naar zelfstandigheid of zag de Raad van State een 
ander belangrijk verschil tussen de zaak Landgraaf en Haren. Het antwoord is verbijsterend eenvoudig. Na de constatering dat er bij 
de herindelingswet Groningen Haren Ten Boer sprake was van een procedurefout ( de lichte samenvoegingsvariant) heeft de Raad 
van State niet meer op andere criteria getoetst. De wet is na de nodige aanpassingen waren gedaan ook niet opnieuw naar de Raad 
van State gestuurd. Er is dus een wet aan de Kamer voorgelegd zonder volledig advies aan van de Raad van State . 
 
Met voetnoot 110 (reactie afdeling voorlichting Raad van State: mail aan de auteurs ontvangen op 7-6-21 ‘ in het geval van 
Groningen was de verkeerde procedure gevolgd en om die reden is de Afdeling niet meer verder gegaan op de andere 
toetsingscriteria. 

 

 

 
 
 
  
 
 
 
 
 
 

Persbericht  
 
Groningen, 3 maart 2022 
 

Stadspartij 100% voor Groningen wil onderzoek 
naar onvolledig wetsvoorstel Herindeling 
 
Stadspartij 100% voor Groningen heeft het boek ‘Het Verzet van Haren’ met grote interesse gelezen. De 
auteurs Jan Lunsing en Priscilla Zetstra-van der Woude beschrijven zeer nauwkeurig en gedetailleerd het 
doorlopen proces rondom de herindeling van de voormalige gemeenten Groningen, Haren en Ten Boer, die 
op 1 januari 2019 zijn samengevoegd tot de nieuwe gemeente Groningen.  
 
Stadspartij 100% voor Groningen kent dit dossier binnenste buiten en is altijd tegen deze gedwongen 
herindeling geweest. De meerderheid van de Harense bevolking zag destijds de herindeling niet zitten, 
maar zagen hun wens om zelfstandig te blijven genegeerd door provinciale en landelijke beslissers.  
 
Mariska Sloot van de Stadspartij 100% voor Groningen: “Toch vonden wij in dit boek nog een feit waar we 
van opschrikken. Na het wijzigen van het wetsvoorstel, van een lichte samenvoeging naar een reguliere 
herindeling, is het nieuwe wetsvoorstel niet meer naar de Raad van State gegaan. En daardoor ook niet 
meer getoetst aan relevante criteria, zoals het criterium over het Open Overleg. Met andere woorden, de  
Tweede en de Eerste Kamer hebben een wetsvoorstel gekregen, en daarover besloten, dat onvolledig is 
getoetst.” De Stadspartij 100% voor Groningen is geschokt over deze gang van zaken en roept het kabinet 
op om een onafhankelijk onderzoek op te starten naar het herindelingsproces. Daarvoor heeft de partij 
schriftelijke vragen gesteld aan het college van burgemeester en wethouders. 
 



 

 

Op provinciaal niveau deelt de Statenfractie van Groninger Belang de zorgen van de Stadspartij 100% voor 
Groningen. Statenfractievoorzitter Bram Schmaal: “Een gemeentelijke herindeling moet van onderop 
komen. Dat is in het geval van Haren niet gebeurd. Dat hierbij ook nog eens procedurele fouten zijn 
gemaakt is zeer zorgelijk. De onderste steen moet boven komen.” Groninger Belang heeft dan ook 
schriftelijke vragen gesteld aan het college van Gedeputeerde Staten over de gang van zaken en de rol die 
de provincie heeft gespeeld in dit proces.   
 
 

Noot voor de redactie: 
Voor meer vragen kunt u telefonisch contact opnemen met Mariska Sloot, Stadspartij 100% voor Groningen 
via 06-30195819. 

 


